

		Sociokraticirklen Urbania	
		Referat: Dato: 6. januar 2026	
		1. Godkendelse af undercirkels sammenskrivning af hjælpearkene 2. Ændring af beslutningslog og årshjul i forhold til valgperioden for Sociokraticirkelns to medlemmer af Ankercircelen, dvs. tovholder og delegeret 3. Beslutning om hvornår næste facilitatortræning gennemføres 4. Sociokraticirkelns funktion fremover 5. Gennemgang af beslutningslog og policy log	
Mødetid		Tirsdag, den 6. januar 2026. Sted: Broen, Lundtoftegade 23	
Tid	Min	Emne	
16:30	10	Tjek-ind	
16:40	10	A(ttendance): Leyla (facilitator, tovholder), Claus, Helene (delegeret), Birgitte (online) Merete (sekretær) Afbud: Cleo, Inger og Nille D(uration): 16:30-19:00 M(inutes): Godkendelse af referatet fra sidste møde: godkendt Vi blev i tvivl om, hvad "Det evt. reviderede referat godkendes på næste cirkelmøde. Når referatet er godkendt, lægges det på hjemmesiden" (sekretærens rolle) Betyder det, at sekretæren først kan bede om at få det på hjemmesiden, når referatet er godkendt på næste cirkelmødet? Problematikken er lagt på bagloggen. I(nformation): meddelelser: Leyla: <u>Rosalina</u> har svaret, hun har været i et trafikuheld, brækket knogler mm flere steder. Hovedet intakt. <u>Nøgleboks</u>: koden blev afprøvet i pausen. Den virkede, men der ligger ikke nogen nøgle. Leyla kontakter Broens et eller andet. Leyla har <u>kontakt til Broen</u>: Mail fra Broen, at der er en, der har været her og gjort rent i juleferien. Leyla har sagt vi gerne vil være med til nogle møder om, hvordan vi gør rent her mm. Vi har brug for en <u>kasse med låg</u>, hvor vi kan have flere forskellige ting: tusser, forlængerledning, højttaler mm. Hvis nogen har en "ledig" kasse derhjemme, må de gerne tage den med. Vi må gerne købe en højttaler. <u>Vi glemte at aftale, hvem der gør det!</u> <u>Meddelelser fra Ankercircelen</u>: Møde 24.1. Mail i mellemtiden om, at vi kan bygge for mere. Regner med at kunne sende det i udbud i februar. Mere til næste sociokratimøde. Tidligere formand Anders Olesen har meddelt, at han gerne vil være aktiv igen. Han kommer til næste ankercircelmøde. (Man kan jo altid komme som medlem til møderne.) N(æste 2 møder) Dage: onsdag d. 4/2 kl. 16:30 - 19:00, Sted: Broen, Lundtoftegade 23 torsdag, den 5/3 kl. 16.30-19.00, sted: hos Nille, Sortedam Dossering 85B, 3. sal. Tjek hvem der kan komme: afbud: Leyla den 5/3	
16:50	5	Samtykke til dagsordenen	Orienter Udforsk Beslut

16:55	20	1. Godkendelse af undercirkels sammenskrivning af hjælpearkene "Fra idé til forslag" og "Idégenerering" samt af ændrede formuleringer af hjælpearkene "Sociokratisk mødestruktur 1 og 2" (Helene) Vi gennemgik og samtykkede til Merete og Leylas forslag til sammenskrivning med et par ændringer (se vedhæftede, som skal sættes anderledes op, Merete forsøger, sendes efterfølgende til Helene.) Helene sørger for at gemme tidligere hjælpeark, så vi kan vende tilbage til dem. Helene sørger for at pdf-e hjælpearkene	B
-------	----	---	----------

17.15	15	2. Ændring af beslutningslog og årshjul i forhold til valgperioden for Sociokraticirk lens to medlemmer af Anker cirklen, dvs. tovholder og delegeret. (Birgitte) Forslag: Sociokraticirk lens årshjul i backloggen og cirk lens beslutningslog tilrettes i overensstemmelse med følgende: Hvert andet år - og som udgangspunkt i marts måned dog afhængig af, hvor tidligt den ordinære generalforsamling afholdes samme år - vælger Sociokraticirk len en tovholder og en delegeret til at stille op til valg til Urbanias anker cirkel på den ordinære generalforsamling. Begrundelse: Af Sociokraticirk lens årshjul i backloggen fremgår, at tovholder skal nomineres på det sidste møde hvert år. Årshjulet er tavst om, hvornår Sociokraticirk len skal vælge en delegeret og for hvor længe. I beslutningsloggen står, at tovholder Leyla og delegeret Helene på generalforsamlingen i 2025 blev valgt ind i Urbanias anker cirkel for ét år, og at valgperioden stopper ved den næste generalforsamling i 2026. Af Urbanias vedtægter § 12, stk. 3 fremgår imidlertid, at syv bestyrelsesmedlemmer (dvs. medlemmer af Anker cirklen) vælges af generalforsamlingen for to år ad gangen. En – to suppleanter for et år. Desuden fremgår det af vedtægten § 7, stk. 1, at den ordinære generalforsamling afholdes hvert år inden 1. maj. Ordinær generalforsamling har imidlertid endnu aldrig været afholdt i Urbania før i april måned. Birgitte præsenterede sit forslag. Det er væsentligt, at de to personer vælges for to år ad gangen, og at det indstilles til generalforsamlingen, at de to bliver medlemmer af Anker cirklen. Foreslår, at de to medlemmer fra sociokraticirk len vælges på møde i marts. I reaktionsrunden blev det nævnt, at vi er på mere sikker på at have tid til at vælge tovholder og delegeret, hvis det sker på mødet i februar. Endvidere: Det vil være optimalt, at de to sociokraticirkelmedlemmer bliver valgt forskudt, så der hele tiden sidder et ”gammelt” medlem. Valget skal således ske hvert andet år. Der var samtykke til forslaget efter justeringerne. Birgitte formulerer forslaget færdigt og har mandat til at lægge det ind relevante steder.	U/B
17.30	15	Pause	

17.45	10	3. Beslutning om hvornår næste facilitatortræning gennemføres Der kom forskellige bud: • Kunne være maj måned efter generalforsamlingen, • Afhænger af, hvornår der er nogle positive meldinger om byggeriet. • Vigtigt, at der er grøde, så medlemmerne er motiveret. • Vigtigt at kunne så nogle frø på generalforsamlingen. Vi tager ikke nogen beslutning i dag. Punktet sættes på backloggen, og sekretæren overvejer til hvert møde, om det skal på.	U
		4. Sociokraticirkelns fremtid – brainstorm • Sociokrati rækker ud over Urbania, så der kunne være folk, der er interesserede under alle omstændigheder. • Finde ud af hvordan andre organisationer, bofællesskaber eller lignende bruger sociokrati, en hjælpecirkel kunne forberede besøg, og vi kunne alle tage afsted. • At lære andre sociokrati, det er centralt i vores virke. Man kunne brede det ud til andre uden for Urbania, for at få den læring. • Logik & co. kunne være en virksomhed, vi kunne besøge. • At lære grupper i Urbania at bruge sociokrati, når de grupper bliver dannet, når gang i processen. • Deltage uden for Urbania, fx genopretkbh • Udefrakommende kunne komme på vores facilitatorkurser for at fortælle om, hvordan de bruger sociokrati. • Studietursgruppen lavede besøg, hvor vi kom ud. Leyla har nogle kontakter, der kan bruges til at planlægge besøg uden for vores egen gruppe.	U
17.55	5	5. Punkter til Ankercirklen • At vi gerne vil holde facilitatortræning, men må afvente, hvornår det skal være i forhold til byggesituationen. • Fra sidste referat: ○ Opfordring til at forkorte formuleringen af Urbanias vision og værdier. ○ Opfordring til i næste nyhedsbrev orienterer om status for det kommende byggeri.	U
18.20	10	• Organisering af beslutningslog og policy log Udsættes til næste møde	U
18.35	10	Opdatering af backlog Punkter fra backloggen kopieres ind her. • Næste facilitatortræning • Organisering af beslutningslog og policy log. • Hvornår er et referat godkendt, og hvornår skal det lægges på hjemmesiden. • Sidste referat fra møderne på hjemmesiden er i september! Hvad er der sket? Merete kigger på: Det er Cleo, der har været sekretær på møderne i oktober og november, er referaterne sendt til Frederik?	

18:45	15	Tjek ud God afslappet stemning, Merete kunne godt mærke, at mødeforberedelsen kunne have været grundigere, hvis Inger og Merete havde <i>talt</i> sammen i stedet for blot at maile. Godt at vi fik besluttet flere ting. Får lyst til at få input udefra, som vi talte om under brainstormen om vores funktion i fremtiden. Fungeret godt med Birgitte online. Ros til Leyla for at påtage sig facilitatorrollen. Godt med noget sjov, vi kunne lave noget sammen, i stedet for hele tiden af diskutere. Bliver glad af at være i sociokraticirklen. Dejligt at Claus er tilbage i gruppen. Et møde med meget tjekkede forslag. Vi er her stadig!	
-------	----	--	--